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SIDE 2 AF 14  

Dagsorden: 

1. Dagsorden for mødet samt præsentation af studienævnets medlemmer 

ca. kl. 13:00 

 

2. Bemærkninger til referat fra møde den 16. januar 2025 (bilag) ca. kl. 

13.05 

3. Konstituering af studienævnet ca. kl. 13.20 

A. Valg af næstforperson (valgt for et år ad gangen) 

Victor Thomsen er indstillet. 

Camilla Sichlau Bruun er indstillet som for person (februar 

2025-2028) 

Studieledere Charlotte Bjørnvad (Veterinærmedicin) og 

Anni Øyan (Animal Science) er indstillet som studieledere 

(01.05.2025 – 30.04.2028). 

 

4. Studienævnets forretningsorden og Årshjul (bilag) ca. kl. 13.30 

5. Drøftelse af parallelsproglighed og valg af sprog jf. ”Københavns 

Universitetsretningslinjer for brug af engelsk i administrationen og 

officielle organer” (bilag) ca. kl. 13.35  

Det indstilles at studienævnets møder afvikles på dansk og referaterne 

skrives på dansk. 

6. Bekræftelse af udpegning af medlemmer til optagelsesudvalg (bilag) ca. 

kl. 13.40  

- Veterinærmedicin  

- Animal Science 

7. Beslutning vedr. rammer for administrativ afgørelse af 

dispensationsager merit ansøgninger (bilag) ca. kl. 13.45 Carsten Sestoft 

A. Forretningsorden for dispensations udvalg samt udpegning 

af medlemmer (bilag) 

B. Forretningsorden for startmeritudvalg og udpegning af 

medlemmer (bilag) 

C. Administrativ bemyndigelse i merit- og dispensationssager 

(bilag) 

D. Tavshedspligt for studienævnsmedlemmer (bilag) 

 

8. Fortroligt punkt ca. kl.14:05  

V /Carsten Sestoft 



 

 

SIDE 3 AF 14 A. Behandling af dispensationsansøgninger (FORTROLIGT 

Bilag) 

Bemærk at det alene er de sager der ikke kan afgøres i 

dispensationsudvalget der behandles på studienævnsmødet. 

B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

har truffet 

 

9. Tilbagemelding fra dekanats behandling den 29.01.2025 af nye 

veterinære studieordninger ca. kl. 14:15 

- Valgfag på bacheloruddannelsen 

- Pogressionstest 

- Kandidatuddannelsen godkendes senere 

 

10. Kvote 2-interview spørgeguide skal diskuteres og evt. justeres (bilag 

FORTROLIGT) ca. kl. 14:25 

Der er alene på de overordnede punkter samt fordeling af point. 

Bilaget er fortroligt og er placeret i fortrolig mappe på Absalon 

 

11. Status vedr. lodtrækning som princip for fordeling af pladser på 

differentieringerne ca. kl. 14:40 

 

12. Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2025/2026 KA Animal 

Science (bilag) ca. kl. 15.00 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. Der er ikke nogen ændringer. 

 

13. Godkendelse af rammeplaner for efteråret 2025/2026 KA Animal 

Science (bilag) ca. kl. 15.02 

Kursusansvarlige har haft mulighed for at komme med bemærkninger. 

Der er ikke nogen ændringer. 

 

14. Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2025/2026 BA 2009 

Veterinærmedicin (bilag) ca. kl. 15.05 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. Der er ikke nogen ændringer. 

 

15. Godkendelse af rammeplan for efteråret 2025/2026 BA 2009 

Veterinærmedicin (bilag) ca. kl. 15.07 

Kursusansvarlige har haft mulighed for at komme med bemærkninger. 

Der er bemærkninger til Husdyrernæring. 

 

16. Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2025/2026 BA 2025 

Veterinærmedicin (bilag) ca. kl. 15.10 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. Der er ikke nogen ændringer. 

 

17. Godkendelse af rammeplan for efteråret 2025/2026 BA 2025 

Veterinærmedicin (bilag) ca. kl. 15.15 



 

 

SIDE 4 AF 14 Kursusansvarlige har haft mulighed for at komme med bemærkninger. 

Der er evt. ændringer til Veterinær case 1. 

 

18. Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2025/2026 KA 

Veterinærmedicin (bilag) ca. kl. 15.20 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. MKR-MH ønsker at ændre 

eksamens dag. 

Det indstilles at dato flyttes underforudsætning af at eksamensformatet 

bliver så tidsfristen kan overholdes. Det skal koordineres med MKR-SH, 

da eksamensformen ikke må være for forskellig. 

 

19. Godkendelse af rammeplan for efteråret 2025/2026 KA 

Veterinærmedicin (bilag) ca. kl. 15.30 

Kursusansvarlige har haft mulighed for at komme med bemærkninger. 

 

20. Punkter til kommende møder ca. kl. 15.35 

-Principbeslutninger om fordeling af pladser på rotationskurserne  

-Principper for fordeling (lodtrækning) af pladser på differentieringerne 

-Plan for arbejde med 2025 kandidatuddannelsen 

-Plan for afvikling af familiedyrsdifferentieringen 

 

21. Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. ca. kl. 15.45 

Studieleder Animal Science:  

Studieleder Veterinærmedicin: 

-Møde med 2. Semester studerende (årgang 2024) vedr. Ny 

studieordning. 

Aarhus Universitet: 

  

22. Meddelelser ca. 15.50 

A. Endelig godkendelse af mødedatoer:  

o Tirsdag18.03.2025 (har mødelokale) 

o Onsdag 23.04.2025 (har mødelokale) 

o Torsdag 15.05.2025 (har mødelokale) 

o Tirsdag 10.06.2025 (har mødelokale) 

o Tirsdag 26.08.2025 (har mødelokale) 

o Tirsdag 16. 09.2025 

o Tirsdag 21.10.2025 

o Mandag 17.11.2025 

o Onsdag 10.12.2025 



 

 

SIDE 5 AF 14 o Onsdag 14.01.2026 

B. IKV-mail om øgning af pladserne på 

familiedyrsdifferentiering og heste differentiering (bilag). 

 

23. EVT ca. kl. 15.59 

 

 

Referat: 

 

1) Dagsorden for mødet samt præsentation af studienævnets 

medlemmer 

Nyt punkt: 24. Orientering om administrativ reform  

 

2) Bemærkninger til referat fra møde den 16. januar 2025  

 Referatet blev godkendt. 

  

3) Konstituering af studienævnet  

 

A. Konstituering: 

Valg af næstforperson (valgt for et år ad gangen) 

Victor Thomsen blev valgt. 

Valg af forperson (valgt for 3 år) 

Camilla Sichlau Bruun er indstillet som for person (februar 2025-

2028). 

Valg af studieledere: 

Studieledere Charlotte Bjørnvad (Veterinærmedicin) og Anni Øyan 

(Animal Science) blev indstillet som studieledere (01.05.2025 – 

30.04.2028). 

Studielederne er blevet forlænget i den nuværende periode til 

30.04.2025, da det er uhensigtsmæssigt at der ikke er studieledere 

fra slutningen af januar til der er konstituerende møde. 

 

4) Studienævnets forretningsorden og Årshjul 

 Forretningsorden og årshjul blev godkendt. 

 

 

 

 



 

 

SIDE 6 AF 14 5) Drøftelse af parallelsproglighed og valg af sprog jf. 

”Københavns Universitetsretningslinjer for brug af engelsk i 

administrationen og officielle organer” 

 Studienævnet besluttet at studienævnets møder afvikles på dansk 

og referaterne skrives på dansk. 

 

6) Bekræftelse af udpegning af medlemmer til optagelsesudvalg  

Studienævnet bekræftede at følgende personer er medlemmer af 

optagelsesudvalgene på uddannelserne: 

 

Veterinærmedicin: 

Studieleder Charlotte Bjørnvad  

Studerende/næstforperson: Victor Thomsen 

Lektorer: Julie Fjeldborg, Søren Saxmose Nielsen  

Studerende: Caroline Pedersen 

 

Animal Science: 

 Studieleder Anni Øyan Pedersen  

 Lektor Anja Varmløse Strathe 

 

 

7)  Beslutning vedr. rammer for administrativ afgørelse af 

dispensationsager merit ansøgninger 

  

Ad. A. Forretningsorden for dispensations udvalg samt udpegning 

af medlemmer (bilag) 

Forretningsorden for dispensationsudvalget blev godkendt. 

Følgende medlemmer blev valgt til udvalget: 

CamillaVibeke Sichlau Bruun 

Anja Varmløse Strathe 

Rikke Houmann Larsen 

Emilie Lund Mærkedahl 

  

 

 

 

 

 



 

 

SIDE 7 AF 14 Ad. B. Forretningsorden for startmeritudvalg og udpegning af 

medlemmer (bilag) 

Forretningsorden for startmerit udvalget blev godkendt. 

Følgende medlemmer blev valgt til udvalget: 

Charlotte Bjørnvad 

Victor Thomsen 

Emilie Lund Mærkedahl 

 

Ad. C. Administrativ bemyndigelse i merit- og dispensationssager 

(bilag) 

Carsten Sestoft orienterede om, at der er sat en tekst ind i 

dokumentet vedr. en ”ECTS-bundgrænse” på 110 – 120 ECTS for 

studerende der søger om at tage bachelorprojekt selvom de ikke 

opfylder de kriterier der er. Dvs. de studerende kan få administrativ 

dispensation hvis der foreligger usædvanlige forhold.  Det formelle 

krav er 120 ECTS. 

Han understregede at vejlederen skal skrive under på at 

vedkommende vil vejlede den studerende selvom de 120 ECTS 

ikke er opnået. Behandlingen af sagerne kan også forblive i 

dispensationsudvalget og ikke være en del af den administrative 

bemyndigelse. 

 

Studienævnet besluttede efter en god drøftelse at sagerne skal i 

dispensationsudvalget. De enkelte sager skal vurderes fagligt, da 

det kan variere hvilke fag, der er bestået, og hvilke emner de 

vælger at skrive bachelorprojekt om. De studerende skal som 

minimum have bestået 100 ECTS. De studerende skal fremsende 

en udtalelse fra vejleder om, at de vil være vejleder på den 

studerendes bachelorprojekt. Den studerende skal tilmeldes 

bachelorprojektet og kurser på 20 ECTS. 

De studerende der har bestået færre end 100 ECTS kan afslås 

administrativt. 

Forslaget skal fjerens i dokumentet vedr. administrativ 

bemyndigelse.  

 

Ad. D. Tavshedspligt for studienævnsmedlemmer (bilag) 

  Dokumentet blev taget til efterretning.  

  

  

 



 

 

SIDE 8 AF 14  

8)  Fortroligt punkt 

 Ad. A.  Behandling af dispensationsansøgninger 

 Studienævnet drøftede de fremsendte sager og traf beslutning. 

 

 Ad. B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

havde truffet 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

9)  Tilbagemelding fra dekanats behandling den 29.01.2025 af nye 

veterinære studieordninger 

Dekanatet besluttede den 29. januar 2025 at godkende  

Bacheloruddannelsen uden valgfag. Dermed var de enige  

med studienævnet. 

 

Kandidatuddannelsen blev ikke godkendt, men skal godkendes  

senere.  

 

Pogressionstest: 

Uddannelsesjuristerne mener ikke at man kan tvinge de studerende  

til at tage testen som del af den løbende eksamen, da der ikke er  

hjemmel til dette i uddannelseslovgivningen. Det fremgår ikke, at  

afvisningen har udgangspunkt i GDPR-problemer.  

 Deltagelse i progressionstesten kan gøres frivillig og uafhængig af 

case og bachelorprojekt. Camilla Bruun vil tale med repræsentanter 

fra de andre veterinæruddannelser fra de andre lande og høre hvad 

de gør. Studienævnet skal på mødet i marts tage stilling til, om 

progressionstesten skal være en del af den løbende prøve eller den 

skal ud af kursusbeskrivelserne og gøres frivillig. 

 

10)  Kvote 2-interview spørgeguide skal diskuteres og evt. justeres 

Studienævnet drøftede om der var noget man vil ændre i relation til 

bedømmelsesark og spørgeguide. 

  

 Studienævnet besluttede at beholde spørgsmålene, men sikre at 

spørgsmål vedr. forsøgsdyr bliver mere reflekterende. 

 Derudover vil der blive uddybet spørgsmål vedr. erfaring med 

arbejde med mennesker og dyr. 

 

 Procentfordelingen af kriterierne fastholdes. 

 

 

 

 



 

 

SIDE 9 AF 14 11) Status vedr. lodtrækning som princip for fordeling af pladser 

på differentieringerne 

 Charlotte Bjørnvad havde været i dialog med AUS for at høre 

hvordan man havde tiltænkt princip for lodtrækning. 

 

 Lodtrækningsprincipper:  

I tilfælde af flere tilmeldinger end kapacitet, vil systemet foretage 

en tilfældelig lodtrækning ud fra de studerendes prioriteringer.  

Hvis der er flere 1. prioriteringer end kapacitet, så vil der trækkes 

lod blandt disse.  

 Det betyder at alle første-prioriteterne fordeles først, der næst 

anden-prioriteterne osv. 

 

 Alternativ differentiering ses som et ”rigtigt” kursus der kommer i 

samme tilmeldingsflow som de andre differentieringer. 

Studienævnet kan beslutte at have begrænset antal pladser på 

alternativ differentiering. Der kan stilles krav til fordeling af 

pladserne. 

  

 Det er en udfordring at der står at man skal have bestået blok 2 for 

at kunne eftertilmeldes. Det skal undersøges om det kan fjernes. 

 

 Charlotte Bjørnvad havde undersøgt hvorfor de studerende ønskede 

alternativ differentiering. Nedenfor er liste et par årsager: 

o Ønskede udenlandsophold 

o Ønskede en særlig profil 

o Individualisme – kunne ikke se sig selv i de tilbud der var 

o SPS studerende – syntes at undervisningsforløbene på 

differentieringerne var for lange. 

 

12) Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2025/2026 KA 

Animal Science 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. Der er ikke nogen 

ændringer. 

 

Studienævnet godkendte eksamensplanen. 

 

 

13) Godkendelse af rammeplan for efteråret 2025/2026 KA Animal 

Science 

Kursusansvarlige har haft mulighed for at komme med 

bemærkninger. Der er ikke nogen ændringer. 

 

Studienævnet godkendte rammeplanen. 



 

 

SIDE 10 AF 14  

14) Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2025/2026 BA 2009 

Veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. Der er ikke nogen 

ændringer. 

 

Studienævnet godkendte eksamensplanen. 

 

 

15) Godkendelse af rammeplan for efteråret 2025/2026 BA 2009 

Veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft mulighed for at komme med 

bemærkninger. 

 

Studienævnet godkendte rammeplanen, med bemærkning om at 

studieleder havde rettelser til nogle af kurserne, hvor teksten ikke 

er retvisende. 

 

16)  Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2025/2026 BA 2025 

Veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. De kursusansvarlige var 

blevet indkaldt til møde for at man kunne drøfte eventuelle forslag 

til ændringer i anledningen af at det var første gang planen skulle 

godkendes. Der var ikke forslag til ændringer. 

 

Studienævnet godkendte eksamensplanen. 

 

17) Godkendelse af rammeplan for efteråret 2025/2026 BA 2025 

Veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. De kursusansvarlige var 

blevet indkaldt til møde for at man kunne drøfte eventuelle forslag 

til ændringer i anledningen af at det var første gang planen skulle 

godkendes. 

 

Studienævnet godkendte rammeplanen med følgende 

bemærkninger: 

 

Akademia:  

Kursusansvarlig har ikke endelig svaret på om der er ændringer til 

kursusbeskrivelsen. Louise Berntsen rykker. 

Studieleder samler endeligt op og godkender rettelserne. 

 

Dyret og dyrets væv: 

Kursusansvarlig har efter frist for indsendelse af rettelser ønsket at 

øge øvelsestiden med 1:15, da det vil give bedre tid til øvelser i 

Zoologi. Studienævnet godkendte dette. 



 

 

SIDE 11 AF 14   

 Cellen: 

 Rå-skema passer ikke helt med rammeplan/kursusbeskrivelse. 

Kursusansvarlig har efter mødet indsendt forslag til rettelser i 

kursusbeskrivelsen der passer til råskemaerne. 

Studieleder samler endeligt op og godkender rettelserne. 

 

Veterinær case 1.: 

Kursusansvarlig har ikke endelig svaret på om der er ændringer til 

kursusbeskrivelsen. Louise Berntsen rykker. 

Studieleder samler endeligt op og godkender rettelserne. 

 

18) Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2025/2026 KA 

Veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft planen i høring.  

MKR-MH ønsker at ændre eksamens dag fra onsdag i uge 3 til 

fredag i uge 4. Begrundelsen er at det vil give bedre tid til 

undervisningsafvikling, da det har været meget presset at nå at 

afvikle undervisning i blok 2 pga julens placering. Derudover vil de 

studerende også få bedre tid til at forberede sig til eksamen. 

 

Studieleder og formandskab indstillede at dato flyttes under 

forudsætning af at opgaveformatet bliver ændret så tidsfristen for 

karaktergivning kan overholdes. Eksamen skal koordineres med 

MKR-SH, da opgaveformatet ikke må være for forskellig. 

 

AUS/ eksamen: Har ikke nogen indvendinger i relation til flytning 

af eksamen. 

AUS/ Undervisning: Mener at det kan give administrative 

problemer i relation til at nå regelchek, hvor eksamen flyttes uden 

at der ændres i opgaveformatet. 

 

Studienævnet besluttede at eksamensdato i MKR-MH flyttes fra 

onsdag i uge 3 til fredag i uge 4. Fristen for at give karakter flyttes 

ikke. For at kunne fastholde tidsfristen skal opgaveformatet 

tilpasses så tidsfristen kan overholdes. Det skal koordineres med 

MKR-SH, da opgaveformatet ikke må være for forskellig. 

 

Begrundelsen for flytningen er at den nuværende tidsramme presser 

muligheden for at afvikle undervisningen på  

kurset. 

 

Studieleder nævnte at multiple choice kunne være en mulighed, 

som også vurderes at aligne til kursets indhold og læringmål. 



 

 

SIDE 12 AF 14 Studieleder tager dialog med de kursusansvarlige. 

 

Louise Berntsen sørger for at sende svaret til 

undervisningsudvalgsformand Tina Møller samt kursusansvarlig 

Maja Louise Arendt (MKR-MH) og Tina Pihl (MKR-SH). 

 

 

19) Godkendelse af rammeplan for efteråret 2025/2026 KA 

Veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. Der er ikke nogen 

ændringer. 

 

20)  Punkter til kommende møder 

-Principbeslutninger om fordeling af pladser på rotationskurserne  

-Plan for afvikling af familiedyrsdifferentieringen 

- Beslutning af om der skal være begrænsning på antal pladser på 

alternativ differentiering 

-Pogressionstest – beslutning om testen skal ud af 

kursusbeskrivelserne 

-Plan for arbejde med 2025 kandidatuddannelsen 

 

21)  Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. 

 Animal Science: 

 Tyvstart: 

Tyvstartsdokumenter var ikke blevet sendt til SCIENCE og derfor 

har de ikke kunnet forholde sig til indholdet.  

 Det gør de nu, men det vil først rigtigt træde i kraft ved næste 

optag. 

 SCIENCE har givet dispensation til en studerende der mangler et 1. 

semester kursus. Da der er givet dispensation, bliver det ikke 

ændret efter SCIENCE har set tyvstartsdokumentet. 

 Det er en lang og sej omgang. 

  

 Afslutning af bacheloruddannelsen: 

Studieleder på bachelor og kandidatuddannelsen vil sammen med 

studievejledningerne tale med de studerende på 

bacheloruddannelsen for at opfordre dem til at færdiggøre deres 

bacheloruddannelse. 

 

 Optagelsesmøde: 

Der er optagelsesmøde for behandling af 7 non EU-ansøgere. EU-

ansøgningerne kommer senere. 



 

 

SIDE 13 AF 14  

 Veterinærmedicin: 

Møde med 2. semesterstuderende: 

Møde med 2. Semester studerende (årgang 2024) vedr. Ny 

studieordning. De studerende der deltog i mødet, vidste ikke at de 

ikke kunne søge om at tage flere forsøg end de tre der bliver udbudt 

for de kurser/eksamener der afvikles på 2009-studieordningen. 

Mange studerende fik noget ud af mødet. 

 

Aftagerpanel: 

Studienævnet vil gerne have et medlem at ”Dyrenes beskyttelse” i 

aftagerpanelet. Det er ikke helt besluttet om det skal være et 

medlem indenfor ”Rewilding” eller ”Bæredygtighed”. Det skal 

drøftes på marts mødet.  

  

 Aarhus Universitets nyt: 

Der var ikke noget nyt. 

 

22)  Meddelelser 

Ad. A. Endelig godkendelse af mødedatoer:  

o Tirsdag18.03.2025 (har mødelokale) 

o Onsdag 23.04.2025 (har mødelokale) 

o Torsdag 15.05.2025 (har mødelokale) 

o Tirsdag 10.06.2025 (har mødelokale) 

o Tirsdag 26.08.2025 (har mødelokale) 

o Tirsdag 16. 09.2025 

o Tirsdag 21.10.2025 

o Mandag 17.11.2025 

o Onsdag 10.12.2025 

o Onsdag 14.01.2026 

Alle mødedatoerne blev godkendt. 

A. IKV-mail om øgning af pladserne på 

familiedyrsdifferentiering og heste differentiering. 

 

23)  Evt.   

 Ingen bemærkninger. 

 

 

 



 

 

SIDE 14 AF 14 24) Orientering om administrativ reform  

 Tina Lewis Studiechef AUS var blevet inviteret til at deltage i 

studienævnets møde for at orientere om konsekvenserne for 

studienævnets uddannelser i forbindelse med 

administrationsreformen. 

  

Undervisnings og eksamens planlægning og afvikling for 

Veterinærmedicin og Animal Science vil blive varetaget af 

Frederiksberg + efter 1. marts. 

 Der blev lagt vægt på at Frederiksberg + vil blive supporteret af 

Nørre indtil Frederiksberg + kan udføre opgaverne uden hjælp. Der 

vil være sidemandsoplæring indtil de rette kompetencer er til stede. 

  

Tina Lewis sagde at det er en massiv ændring der kommer til at 

ske. Der er ikke blevet kommunikeret til institutterne, men der er 

en mail på vej fra studiechefen Karen Rønnow på Frederiksberg + 

til institutterne. 

 Der vil være et produktivitetstab i processen med flytning af 

opgaver og oplæring. 

   

 Der vil være et overdragelsesmøde den 6. marts. 

  

 Hvis der opstår problemer i forbindelse med understøttelsen af 

uddannelsen, er det vigtigt at det er cheferne der skal kontaktes og 

ikke medarbejderne. Studielederen udtrykte bekymring i relation til 

at der allerede havde været en del fejl. 

 

 Underviserne skal kontakte dem de plejer at arbejde sammen med 

indtil der kommer besked om andet.  

 

 Der blev udtrykt bekymring for at Frederiksberg + skal arbejde 

med den nye veterinæruddannelse, når de ikke har andre 

uddannelser med semesterstruktur. 

 Der arbejdes intenst med at gøre de nye skemaer til planlægning af 

undervisning, så præcise som muligt, så planlægningen den første 

gang bliver så god og præcis som muligt. 

 

 Tina Lewis sagde at studielederne kan sende den mail hun har 

sendt til dem videre på institutterne, så de er informeret om 

situationen.  

  

  

Mødet sluttede ca. 16.16 
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